بسم الله الرحمن الرحيم
السيرة الذاتية
(C.V)
أولا: البيانات الشخصية:-
******************
الأسم: د/ محمد عبد العزيز محمد أبو العلا .
الوظيفة : مدرس بقسم المحاسبة.
جهة العمل : قسم المحاسبة - كلية التجارة , جامعة بني سويف .
العنوان : شارع اسلام من شارع احمد عرابى – بني سويف .
تاريخ الميلاد : 22/1/1967 .
تليفون المنزل : 2321923/082
المحمول : 0107724111
تليفون العمل : 2353782/082  - 2353781/082 – 2323573/082
ثانياً : المؤهلات العلمية :-
***********************
· بكالوريوس التجارة – شعبة المحاسبة – كلية التجارة – جامعة القاهرة فرع بني سويف بتقدير عام جيد جداً مع مرتبة الشرف مايو 1989 م .
· ماجيستير في المحاسبة بعنوان " دراسة تحليلية لنماذج تقييم المشروعات الاستثمارية في مجال تكنولوجيا الإنتاج الحديثة مع التطبيق على القطاع الصناعى " من كلية التجارة جامعة القاهرة فرع بني سويف بتاريخ 1999 م .
· دكتوراة في المحاسبة بعنوان " منهج مقترح لتطوير محاسبة تكلفة النشاط للمحاسبة عن تكلفة دورة حياة المنتج - دراسة تطبيقية " من كلية التجارة جامعة بني سويف بتاريخ 2006 م .
ثالثاً : التدرج الوظيفي : 
*********************
· معيد بقسم المحاسبة بكلية تجارة بني سويف إعتباراً من 11/12/1990 حتى 5/4/1999 .
· مدرس مساعد بقسم المحاسبة بكلية تجارة بني سويف اعتباراً من 6/4/1999  حتى 23/12/2006 .
· مدرس بقسم المحاسبة بكلية تجارة بني سويف اعتباراً من 24/12/2006 حتى الان .
رابعاً : الخبرة التدريسية :
**********************
مرحلة البكالوريوس :
============
تم تدريس التطبيقات المحاسبية لجميع المراحل التدريسية بالكلية حيث تم تدريس المواد المحاسبية الآتية بالتطبيقات في كلية التجارة :-
المحاسبة المالية - محاسبة شركات الأشخاص - محاسبة شركات الاموال - المحاسبة الحكومية والقومية - محاسبة الزكاة - المحاسبة المتقدمة - المشاكل المحاسبية - محاسبة الضرائب - محاسبة المنشات المتخصصة - محاسبة البنوك الإسلامية - مبادئ المراجعه -المراجعه المتقدمة - نظم المعلومات المحاسبية والإدارية - تطبيقات الحاساب الالي في المحاسبة - محاسبة التكاليف - المحاسبة الإدارية - الاساليب الكمية وبحوث العمليات . 
كما تم تدريس المقررات الاتية بالمحاضرات:-
محاسبة الشركات الأشخاص - محاسبة شركات الاموال - المحاسبة الحكومية والقومية- محاسبة الضرائب - محاسبة المنشات المتخصصة - مبادئ المراجعه- نظم المعلومات المحاسبيةE  - محاسبة التكاليف- المحاسبة الإدارية - بحوث العمليات.
مرحلة الدراسات العليا : 
============
دبلوم اولى محاسبة : معايير المحاسبة / تكاليف ومحاسبة ادارية/ التحليل المحاسبى
دبلوم تانية محاسبة : الفحص الضريبي / مشاكل محاسبية 
ماجستير محاسبة : نظم التكاليف محاسبة / حكومية وقومية
كما قام بتدريس الاتى(باكاديميةIPA):
1- درجه الزماله الامريكية في المراجعةCPA
2- الزماله في المحاسبة الادارية والتكاليف CMA
3- الزماله فى المحاسبه الماليه PFA
خامساً : الشهادات والدورات :-
**************************
· شهادة إجادة اللغة الإنجليزية TOEFLبمجموع 527 .
· دورة الحاسب الآلي ونظم المعلومات .
· دورة إعداد المعلم الجامعى .
· دورة مهارات الإتصال الفعال .
· دورة إستخدام التكنولوجيا في التدريس .
· دورة أساليب البحث العلمى .
· دورة مهارات العرض الفعال .
سادساً : في مجال التدريب:-
**************************
· المشاركة في التدريب في جمعية إدارة الأعمال العربية – قصر النيل القاهرة سابقاً ميدان المساحة – الدقي حالياً .
· المشاركة بالتدريب بمركز ميدان أنس بن مالك – المهندسين الجيزة .
· التدريب التابع لمصلحة الضرائاب العامة على المبيعات ومصلحة الضرائب العامة على الدخل .
· المشاركة في الدورات التدريبية التي ينظمها مركز الدراسات والبحوث التجارية بالكلية . 

سابعا :الاعمال والانشطه داخل الكلية :
***********************************
1- شغل منصب نائب مدير وحدة الجودة
2- رئيس لجنة التداول العام بالكلية
3- عضو لجنه تداول
4- عضو لجنه مطبعة الامتحانات
5- منسق الانشطه الطلابية ورعاية الشباب
ثامنا : المؤلفات العلمية :-
*************************
(1) نظام التكاليف في المشروعات الصناعية . ( الناشر دار النهضة العربية  2018 )
(2) نظم محاسبة التكاليف ( الناشر دار النهضة العربية ) بالاشتراك مع                                            
أ.د / محمد محمود يوسف   أ.د / بدر نبيه
(3) الاساليب والنماذج المتطورة في دراسة جدوي المشروعات الاستثمارية غير التقليدية ( الناشر دار النهضة العربية )
(4) نماذج وأدوات التحليل المحاسبي المالي المتقدمة لتلائم بيئة الاعمال الحديثة ( تقييم الشركات – بورصات الأوراق المالية – التنبؤ بالفشل والأزمات المالية )
(5) أساليب وأدوات المحاسبة الإدارية المتقدمة في بيئة الاعمال الحديثة
(6) نظم التكاليف المعيارية ( احد أدوات إدارة التكلفة )
(7) مستجدات أدوات ونظم محاسبة وإدارة التكلفة في بيئة الاعمال الحديثة
(8) الفحص الضريبي
الرسائل العلمية المشارك في الاشراف عليها :
(1) شارك في الاشراف علي رسالة ماجستير بعنوان " آليات تدعيم استقلال المراجعة الداخلية بالوحدات الحكومية لزيادة جودة عملية المراجعة الداخلية الحكومية " للباحث / محمد عزت طه محمد 2012.
(2) شارك في الاشراف علي رسالة ماجستير بعنوان " التكامل بين أدوات إدارة التكلفة والحوكمة لتدعيم المركز التنافسي : ( دراسة تطبيقية ) للباحث / ياسر محمد إبراهيم عبد العزيز 2013
(3) شارك في الاشراف علي رسالة ماجستير بعنوان " تأثير التخصص القطاعى للمراجع على جودة الأداء المهنى لعملية المراجعة دراسة نظرية تطبيقية   " للباحثة / هبه عيد عطية محمد 2011.
(4) يشارك في الاشراف علي رسالة ماجستير بعنوان " تطبيق مفاهيم وأساليب إدارة التكلفة علي الوحدات الحكومية " للباحث / خيري محمود محمد إبراهيم 2015.
(5) يشارك في الاشراف علي رسالة ماجستير بعنوان " نموذج مقترح لتحديد تأثير إعادة تصوير القوائم المالية علي الاتعاب غير العادية للمراجعة الخارجية " دراسة نظرية ميدانية " للباحثة / غادة محمد صابر امين 2015.
(6) [bookmark: _GoBack]يشارك في الاشراف غلي رسالة ماجستير بعنوان " تقييم وتطوير نظم المحاسبة الإدارية في ضوء مستجدات نظم وعمليات الإنتاج الحديثة , للباحثة / ايناس عادل عبد المحسن
المؤتمرات العلمية :-
* المؤتمر العلمىلقسم المحاسبة والمراجعة – كلية التجارة – جامعةعين شمس " الاتجاهات الحديثة فى الفكر المحاسبى فى ضوء مشكلات التطبيق " 3-4 مايو 2008 .
* المؤتمر الدولى الاول كلية التجارة جامعة بني سويف بعنوان "تفعيل اليات المحاسبة والمراجعة لمكافحة الفساد المالى والادارى" , عام 2012
* المؤتمر العلمى الاول لقسم المحاسبة والمراجعة – كلية التجارة– جامعة الإسكندرية "دور المحاسبة والمراجعة فى دعم التنمية الاقتصادية والاجتماعية فى مصر" 6-7 مايو 2017



Curriculum Vitae (C.V)
First: Personal data: -
******************
Name: Dr. Mohamed Abdel Aziz Mohamed Abou El Ela.
Position: Lecturer, Accounting Department.
Department of Accounting, Faculty of Commerce, Beni Suef University.
Address: Islam Street from Ahmed Orabi Street - Beni Suef.
Date of birth: 22/1/1967.
Home Phone: 2321923/082
Mobile: 0107724111
Working telephone: 2353782/082 - 2353781/082 - 2323573/082

Second: Educational Qualifications:
***********************
• Bachelor of Commerce, Accounting Department, Faculty of Commerce, Cairo University, Beni Suef branch, with a very good grade, with honors degree, May 1989.
• Master of Accounting, "An Analytical Study of the Evaluation Models of Investment Projects in the Field of Modern Production Technology with Application to the Industrial Sector", Faculty of Commerce, Cairo University, Beni Suef Branch, 1999.
• PhD in Accounting entitled "Proposed approach to develop the accounting of the cost of activity for accounting for the cost of product life cycle - applied study" from the Faculty of Commerce, Beni Suef University in 2006.

Third: Graduation:
*********************
• Demonstrator, Accounting Department, Faculty of Commerce, Beni Suef, from 11/12/1990 until 5/4/1999.
• Assistant Lecturer, Accounting Department, Faculty of Commerce, Beni Suef, from 6/4/1999 until 23/12/2006.
• Lecturer at Accounting Department, Faculty of Commerce, Beni Suef, from 24/12/2006 till now.


Fourth: Teaching Experience: ******************** Bachelor's degree: ============ The accounting applications were taught for all the teaching stages of the college. The following accounting materials were taught in applications in the Faculty of Commerce:
Financial accounting - Accounting of companies of persons - Accounting of financial companies - Government and national accounting - Zakat accounting - Advanced accounting - Accounting problems - Tax accounting - Accounting specialized institutions - Accounting Islamic banks - Auditing principles - Advanced review - Accounting and administrative information systems - Computer applications Accounting - Cost Accounting - Management Accounting - Quantitative Methods and Operations Research.

The following courses were taught:
Accounting of companies, persons, accounting of finance companies, government and national accounting, tax accounting, accounting of specialized establishments, accounting principles, accounting information systems, cost accounting, management accounting, operations research.

Postgraduate:
============
First Diploma Accounting: Accounting Standards / Accounting Cost / Accounting / Accounting Analysis
Second Diploma Accounting: Tax Examination / Accounting Problems
Master of Accounting: Cost Systems Accounting / Government and National


He also taught the following (IPA Academy): 1 - the degree of US fellowship in the audit CPA 2- Fellowship in accounting management and CMA costs 3- Fellowship in Financial Accounting PFA
Fifth: Certificates and Courses:
************************
 English TOEFL certificate with a total of 527.
 Computer course and information systems.
 Teacher Preparation Course.
 Effective communication skills course.
 Course on the use of technology in teaching.
 Course of scientific research methods.
 Effective Presentation Skills Course

Sixth: In the Field of Training:
************************
 Participation in training in the Association of Arab Business Administration - Qasr El Nil Cairo Previously Square field - Dokki currently.
 Participation in training center field Anas bin Malik - Mohandeseen Giza.
 Training of the General Sales Tax Authority and the General Income Tax Authority.
 Participate in the training courses organized by the Center for Studies and Business Research College.

Seventh: Business and activities within the college:
***********************************
1 - Deputy Director of Quality Unit
2- Chairman of the General Trading Committee of the College
3- Member of the deliberation committee
4- Member of the Examination Press Committee
5- Coordinator of student activities and youth care

Eighth: Scientific Publications:
*************************
(1) cost system in industrial projects. (Publisher Dar al-Nahdha Arabia 2018)
(2) cost accounting systems (publisher Dar al - Nahdah Arabia) in conjunction with
Prof. Dr. Mohamed Mahmoud Youssef  Prof. Bader Nabih
(3) Methods and models developed in the study of the feasibility of non-traditional investment projects (publisher Dar al-Nahda Arab)
(4) Models and tools of financial accounting analysis developed to suit the modern business environment (corporate valuation - stock exchanges - predicting failures and financial crises)
(5) advanced management accounting methods and tools in the modern business environment
(6) Standard cost systems (one cost management tool)
(7) Recent tools and systems of accounting and cost management in the modern business environment
(8) tax examination

Co-sponsored scientific messages:
(1) Participated in the supervision of a master thesis entitled "Mechanisms to strengthen the independence of internal audit in government units to increase the quality of the internal audit process" of the researcher / Mohamed Izzat Taha Mohammed 2012.
(2) Participated in the supervision of the master thesis entitled "Integration of cost management and governance tools to strengthen the competitive position: (applied study) of the researcher / Yasser Mohamed Ibrahim Abdel Aziz 2013

(3) Participated in the supervision of a master thesis entitled "The impact of the sectoral specialization of the references on the quality of professional performance of the audit process applied theoretical study" by researcher / Heba Eid Attia Mohamed 2011.
(4) Participates in supervising the master thesis entitled "Application of concepts and methods of cost management to government units" of researcher / Khairi Mahmoud Mohammed Ibrahim 2015.
(5) Participates in supervising the master thesis entitled "Proposed Model for Determining the Effect of Reproduction of Financial Statements on Exceptional Fees for External Review", "Field Theory Study" by researcher / Ghada Mohammed Saber Amin, 2015.

(6) Participate in the supervision of the master thesis entitled "Evaluation and development of administrative accounting systems in light of the latest developments in production systems and processes, by researcher / Enas Adel Abdul Mohsen

Conferences:
* The Scientific Conference of Accounting and Auditing Department, Faculty of Commerce, Ain Shams University, "Modern Trends in Accounting Thought in light of the Problems of Application" 3-4 May 2008.
* First International Conference Faculty of Commerce, Beni Suef University, entitled "Activation of accounting and auditing mechanisms to combat financial and administrative corruption", 2012
* First scientific conference of the Department of Accounting and Auditing - Faculty of Commerce - Alexandria University "The role of accounting and auditing in support of economic and social development in Egypt" 6-7 May 2017

